
 

 

Αθήνα, 27 Μαρτίου 2023 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

Θέμα: «Τα ρουσφέτια της ΝΔ στο μοίρασμα του ηλεκτρικού χώρου συνεχίζονται εις βάρος της ενεργειακής 
δημοκρατίας και των μικρών παραγωγών»  

Με τις αιτήσεις για χορήγηση όρων σύνδεσης να συσσωρεύονται στους αρμόδιους Διαχειριστές και τον ηλεκτρικό 
χώρο να είναι πλέον “είδος εν ανεπαρκεία” και περιοριστικό κριτήριο για την ανάπτυξη έργων ΑΠΕ, η κυβέρνηση 
Μητσοτάκη επέλεξε ως προτεραιότητα το «φωτογραφικό» και άδικο μοίρασμα του ηλεκτρικού χώρου με την 
Υπουργική Απόφαση ΥΠΕΝ/ΓΔΕ/84014/7123/12.08.2022 (ΦΕΚ Β’ 4333). Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ έχει ήδη επισημάνει τα 
πλείστα προβλήματα που προκαλούνται από τις φωτογραφικές διατάξεις της εν λόγω Απόφασης στην Ερώτηση 
155/07-10-2022, με κυρίαρχα την καταστρατήγηση της χρονικής προτεραιότητας στη χορήγηση όρων σύνδεσης προς 
όφελος ορισμένων, την απουσία οποιασδήποτε τεκμηρίωσης για τα φωτογραφικά κριτήρια επιμέρους ομάδων και 
υπο-ομάδων αλλά και τη χαμηλή προτεραιότητα που δίνεται σε ενεργειακές κοινότητες και σε αιτήματα μικρών έργων.  

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ζήτησε  κατάργηση της ΥΑ, δημοσιοποίηση των στοιχείων στα οποία βασίστηκε η κυβέρνηση για τη 
θέσπιση των επιμέρους κριτηρίων και υψηλότερη προτεραιότητα για τις ενεργειακές κοινότητες και τις μικρές 
επενδύσεις σε ΑΠΕ. Ο Υπουργός ΠΕΝ απέφυγε την απάντηση στέλνοντας στον κοινοβουλευτικό έλεγχο ένα δελτίο 
τύπου του ΥΠΕΝ, ενώ απαντήσεις δεν δόθηκαν ούτε στην επίκαιρη ερώτηση της βουλευτού του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Θ. Πέρκα 
στις 28-11-2022. 

Χαρακτηριστικό – και αποδεικτικό – της προχειρότητας στην σύνταξη της εν λόγω ΥΑ αλλά και των εξυπηρετήσεων 
που επιδιώκει η κυβέρνηση είναι το γεγονός ότι αυτή τροποποιήθηκε λίγους μήνες μετά, στις 20.01.2023, για να 
διορθώσει ή να συμπληρώσει κάποιες φωτογραφικές προβλέψεις όπως η εισαγωγή  της υπο-ομάδας Α6β ή η αύξηση 
της συνολικής ισχύος στην υπο-ομάδα Α4 από 700 σε 850 ΜW. Δεν έκανε καμιά ουσιαστική αλλαγή όμως στις 
κατηγορίες που αφορούν ομαδοποιημένα έργα μικροεπενδυτών  με αποτέλεσμα να παραμένει η σχετικά χαμηλή 
προτεραιότητα στις ενεργειακές κοινότητες αλλά και στα ομαδοποιημένα αιτήματα μικρο-επενδυτών, όπου τίθεται ένα 
ιδιαίτερα υψηλό όριο συνολικής ισχύος ανά ομαδοποιημένο αίτημα, με αποτέλεσμα τα τελευταία να κατατάσσονται 
συνήθως στην τελευταία ομάδα (ΣΤ) και να μην εξετάζονται πρακτικά ποτέ ακόμα και αν υπάρχει διαθέσιμος 
ηλεκτρικός χώρος στην περιοχή εγκατάστασης. 

Με βάση τα παραπάνω, 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 

1. Γιατί υποβαθμίζει τα μικρά έργα ΑΠΕ και την ενεργειακή δημοκρατία και δίνει προτεραιότητα 

φωτογραφικά και εκ των υστέρων στα μεγάλα έργα ακόμα και σε περιοχές που υπάρχει ενδιαφέρον για 

μικρά έργα και περιθώριο ηλεκτρικού χώρου; 

2. Τι σκοπεύει να κάνει για να δοθεί ηλεκτρικός χώρος στις ενεργειακές κοινότητες και στα μικρά έργα ΑΠΕ 

που δίνουν και μια ανάσα στην ύπαιθρο που υποφέρει από τις πολιτικές Μητσοτάκη;  

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Φάμελλος Σωκράτης 
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